
 

 

 

COLUMN 3 juni 2023 – Regiodeal Den Haag Zuidwest 

 

Vandaag gaat het gesprek over de ‘regio deal’ en is wethouder Balster te gast. Terwijl ik 

uw column aan het voorbereiden ben, gaan mijn gedachten met me op de loop. Wat 

houdt dat in, een regiodeal? Mag je dan zaken die je niet bevallen uitruilen binnen de 

regio? Mijn hoofd slaat op hol. En heb een wensenlijst die langer is dan ooit als kind 

tijdens sinterklaas. Ik was óf een tevreden kind, óf ik verwachte niet zoveel van de goed 

heiligman. Ik was zo’n draak die mee wilde naar Spanje.  

Toen ik ging googelen op Regio Deal Den Haag Zuidwest, kwam ik op de site van de 

Rijksoverheid terecht. Daar zijn ze toch wat van slag. Ik lees dat Minister Carola 

Schouten van LNV op 11 maart – van een onbekend gebleven jaar- een bezoek bracht 

aan Zuidwest. Naast haar zit Richard de Mos. Ik vermoed zomaar dat De Mos daar niet 

zat als wethouder, want toen was Carola immers geen landbouwminister. Nu is zij van 

armoede, maar is De Mos geen wethouder. Dat wil hij wel weer worden, maar 

GroenLinks en PvdA houden de deur dicht. Nu lukt dat niet altijd merken we. De Mos 

prominent op de foto. Het AD kopte al in april 2018 ‘Clown of de ideale wethouder’. 

Dit soort verwarring krijg je, wanneer op de juiste momenten de correcte data 

ontbreken. Misschien is het een idee, dat de Rijksoverheid voortaan data bij hun stukjes 

op de site plaatsen. Dat zet alle deelnemers bij een werkbezoek aan ‘Sparkle’ ook 

meteen weer in perspectief 

Want De Mos heeft ambitie. Hij wil op de stoel van Balster. Laten we het de slag om Den 

Haag Zuidwest noemen. 

Er wordt om veel gestreden in Zuidwest. Helaas gaat de strijd nu vooral nog om uit de 

verkeerde lijstjes te blijven. Wanneer je wilt dat inwoners van een wijk het beter krijgen, 

bereik je dat niet door hun betaalbare huis onder hun kont vandaan te slopen.  

Den Haag Zuidwest krijgt het beter wanneer er perspectief wordt geboden. En Ruby 

Pracht (geen artiestennaam) van ‘Sparkle in Style’ snapt dat. Met haar leer-werkbedrijf 

probeert zij kwetsbare meisjes en vrouwen in Moerwijk een mooie start voor de toekomst 

te geven. Ze leren niet alleen het vak van visagiste of kapper, maar ook sociale 

vaardigheden en persoonlijke ontwikkeling. Ze regelt stageplekken zodat ze hun 

kwaliteiten in de praktijk kunnen toepassen.  

Fijn dat dit soort initiatieven niet alleen van de grond komen, maar ook resultaat 

brengen. Kennis is macht, sprak staatsman en filosoof Francis Bacon. Dat werd later door 

de socialisten vrij vertaald naar: ‘de arbeider verheffen’. Daarom begrijp ik ook niet, dat 

het maar niet wil lukken met die havo in Zuidwest.  

Toen ik nog raadslid was ging het daar al over. Ik herinner me een PvdA-visie vervat in 

een motie van 19 oktober 2000. Onder meer een “evenwichtiger verdeling van hoger 

onderwijs over de stad” en “nieuwbouw van een school als eerste voorziening in een 

nieuwbouwwijk”. En herinner de tijd van PvdA minister Vogelaar van Wonen, Wijken en 

Integratie. Toen al! Die lijst werd bekend gemaakt op 22 maart 2007. Ik was kritisch 



 

 

over haar aanpak. Maar zie nu dat ze met haar kwalificatie ‘prachtwijken’ uitging van de 

eigen kracht die in al die inwoners sluimerde.     

Gisteren, toen ik deze column ging voorbereiden heb ik geleerd dat de gevraagde havo 

een ‘beetje een zachte ambitie is’. 

 Er wordt gezegd dat er nog geen ‘draagvlak’ is vanuit de onderwijsinstellingen. En dat er 

eerst bewoners moeten bijkomen om te zorgen voor voldoende vraag. De omringende 

scholen kunnen de huidige vraag uit Zuidwest voorlopig wel opvangen.  

Daarmee zeg je eigenlijk, dat dat enkele kind dat boven het maaiveld uit komt, maar 

naar een havo in andere wijk moet. Ik vind dat een zwaktebod.  

De inzet voor de havo is nu 2029. Als verantwoordelijk wethouder, zou ik me afvragen of 

ik wel op mijn plek zit. Of dat de wijk misschien beter af is met een persoon met grotere 

dromen. Een straatvechter als wethouder. Een die zichzelf sinds dat werkbezoek van 

Carola, als vertegenwoordiger van het Kabinet, niet zomaar op de lange baan heeft laten 

schuiven. 


